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je u vás možnost brigády. Aňa * Dobrý den. Nedávno jste měli hodinový pořad s překlada-
telem Českého studijního překladu Bible, panem Antonínem Zelinou. Děkuji, bylo to vzácná 
a  velmi dobrá chvíle. Pan Zelina je takový Boží dar naší zemi. Českých studijních překladů 
máme v rodině několik. Pořídili jsme je dospívajícím i dětem i zeťovi. Nějak mi tento překlad 
přirostl k srdci. Je v něm čisté Boží slovo bez kompromisů a zavádějících poznámek. Nekoneč-
ná Boží, vše prostupující síla z něj nespoutaně vyvěrá k životu. Je to opravdový pramen Života 
do té naší drahé a tolik zpustošené České kotliny. Pane Zelino, z celého srdce děkuji!!! Jan * 
Pokoj a dobro! Zdravím vás a tímto chci poděkovat za vaše vysílání, které ráda poslouchám 

 Z pera pracovníka
Třem malým slečnám už bylo čekání nejspíš moc dlouhé, a tak začaly rozumovat. Předškolačka, 
druhačka a čtvrťačka. „Násobilka dvou je lehká,“ pravila ta prostřední. „Dva, čtyři, šest, osm, 
deset, dvanáct…“ „Tu umím taky,“ prohlásila důležitě ta nejmenší, kterou školní škamny teprve 
čekají. „A co teprve násobilka jedné,“ na to školačka léty už prozkoušená. „I když, ona se vlastně 
moc nepoužívá, že. Jeden krát jedna je jedna, dva krát jedna dvě, tři krát jedna tři.“ Postupně 
napočítala do desíti, pak se zarazila, zamyslela a vytasila ten nejzásadnější trumf: „Ale nejlehčí 
je násobilka nuly. Nula.“ A bylo vymalováno. Ostatní dvě počtářky obdivně pohlédly na tu 
nejstarší a v očích se jim zračilo nadšení. Však jednou taky dojdou až k výšinám tohoto poznání 
a budou mu rozumět, dalo se v tom pohledu přečíst.
Tenhle zážitek se mi vybavil uprostřed letního dne – volno, klid, netřeba tolik spěchat, diářové 
položky nejsou seřazeny jedna za druhou jako vojáci v pevně uzavřeném šiku. Ale támhle jsem 
klopýtla a odřela si koleno, tady se nepovedla polévka a je moc přesolená, zboží objednané 

Tradiční každoroční přátelské setkání pracovníků TWR-Europe, TWR-Media a TWR-CZ se uskutečňuje 
na podzim. Častěji se setkáváme v Bratislavě, ale letos v Brně. Po malé procházce na kopec Velká 
Klajdovka jsme diskutovali v teple zasedačky.
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na Radiu Proglas. Dnes mimo jiné bylo o misionáři, který navenek neměl žádný úspěch. Slyšela 
jsem podobný příběh, kdy misionář mnoho let nikoho nepokřtil, nesezdal, nepohřbil; sloužil 
mši sv. jen soukromě, lidé ho nepřijali, žil úplně sám – ale modlil se za ně a vše za ně obětoval. 
Když cítil, že zemře, napsal biskupovi, aby za něj poslal nového misionáře. Když nový misionář 
přišel, našel svého předchůdce již mrtvého. První, co bylo třeba udělat, bylo ho pohřbít. A prá-
vě tato okolnost přilákala zvědavce a nakonec i pomocníky. Na tomto pohřbu poprvé mohl 
zvěstovat evangelium těmto lidem. První misionář zasel, druhý sklízel... Ano, první zůstal 
svému poslání, Pánu věrný i přes vnější neúspěchy a vyplatilo se to!!! Je to i pro nás poučení, 

v e-shopu nepůjde reklamovat, protože účet 
zmizel neznámo kde a soused zase špatně 
zaparkoval a jiné parkovací místo už před do-
mem není – to, které z poloviny zabral, bylo 
poslední. Vybavuje se mi úsloví o oslovi umoře-
ném pověstným „stokrát nic“. Ale vždyť přece 
násobkem nuly je nula!
Čím to, že oněm zbytečnostem, tomu „stokrát 
nic“, přikládáme takovou váhu, že nás to dří-
ve či později začne mořit? Ale ano, znám i to 
o kapce dopadající na kámen a její schopnosti 
vyhloubit v jakémkoliv kameni dříve či později 
důlek – stačí, když je kapání dostatečně vytrvalé. 
Jak je ovšem možné, že tady to násobení nulou 
nefunguje? Hledám cestu ven ze spleti otazníků 
a připadám si podobně jako ty malé počtářky – 
chtělo by to nějaký trumf vytažený z rukávu.
Že nula je vždycky nula a tím pádem má prostě 
nulovou, žádnou hodnotu? Ale ty kupy denních 
menších či větších průšvihů často nejsou jako 
nuly, i když bych si to tolik přála. Tak jak se 
naučit, aby se nulami staly? Nedůležitosti, co mi 
ovšem lehce mohou přitáhnout pozornost mno-
hem víc, než bych chtěla, než by bylo záhodno?
Nevím. Nejspíš neznám odpověď, ne všep-
latnou, ne fungující v každém okamžiku. Ale 
pořád dokola mi hlavou běží to, co říkal Ježíš 
svým učedníkům, když se s nimi loučil: „Hle, při-
chází hodina, a již je zde, kdy se rozprchnete 
každý do svého domova a mne necháte samot-
ného. Ale nejsem sám, neboť Otec je se mnou. 
To jsem vám pověděl, abyste nalezli ve mně 
pokoj. Ve světě máte soužení. Ale vzchopte se, 
já jsem přemohl svět.“ A tohle přece není nula. 
Ba právě naopak.

Lucie Endlicherová, redaktorka

Za TWR-Media na setkání přijeli také Ľubomír 
Vyhnánek (vpravo) a Stano Kráľ…

… a Jozef Gábor (člen Rady TWR-Media), který 
za sebe nechal vyfotografovat jen čepici. 
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abychom se nikdy nevzdávali a také, abychom druhé neposuzovali podle vnějších úspěchů 
či neúspěchů! Pán Bůh zaplať za všechna vaše vysílání a ať vám žehná ve vaši práci!!! J sestra 
Augustina * Dobré ráno, napíšu vám jedno krátké, ale hřejivé svědectví. Stalo se to 16leté 
dceři při nákupu. Ve frontě u pokladny si všimla před sebou mladého muže s lehkou mozko-
vou dysfunkcí. Kupoval si nějaké brambůrky asi za 40 korun a bylo na něm vidět, jak moc se 
na ně těší. Při placení měl však o korunu méně a prodavačka mu řekla, že je musí vrátit. Celý 
lítostivý tam stál a nevěděl, co má dělat. Dcerka mu řekla, ať si je koupí a korunu mu dala. Měl 
velikou radost a několikrát jí děkoval. Alenka pak vyšla před obchod, nikdo tam nebyl a shora 

Kdo je ministrem financí
Máme po volbách a začalo vyjednávání, kdo nám bude vládnout. Když říkám „nám“, myslím tím 
český lid. Dojednat vládnutí je tragicky komplikované. Tu tragičnost vidíme v tom, že kvůli tomu trpí 
společnost – trpí lidé. Bývá totiž až příliš jasné, že společnost a lid ve státě je především dobrým 
energetickým zdrojem pro choutky mnohých mocichtivých. Nechme stát státem a modleme se 
za státní správu a ty, kterým byla dána moc – a berme to tak, jak nás učil Pán Ježíš. Jeho výrok 
zapsal evangelista Jan v 19. kapitole svého evangelia. Pilát řekl: „Nemluvíš se mnou? Nevíš, 
že mám moc tě propustit, a mám moc tě ukřižovat?“ Ježíš odpověděl: „Neměl bys nade mnou 
žádnou moc, kdyby ti nebyla dána shůry.“
Kdo je správcem rozpočtu TWR-CZ? Vůbec zde nechceme nějak představovat způsob hospo-
daření a kdo je za co zodpovědný. Principy hospodaření v TWR-CZ jsou primitivně jednoduché, 
průhledné, neustále kontrolované a pokud je to možné, tak bezpečné. Ale v tom není podstata 
hospodaření naší misie. 
Stát každý rok schvaluje rozpočet a každý rok se politici hádají, jak velký bude schodek – tedy 
o kolik stát a jeho úředníci utratí více, než dostane od svých příslušníků na povinných odvodech – 
daních. A pokaždé naplánuje větší výdaje než příjmy a pak má v rukou argument, aby vyždímal 
z lidu více peněz. 
V TWR-CZ každý rok na podzim schvalujeme rozpočet na příští rok. Schvaluje ho Rada TWR-CZ 
a ještě ani jeden rok se mezi sebou její členové nepohádali. Jak je to možné? Za prvé proto, že 
rozpočet je formální povinnost, kterou nám ukládá zákon. A za druhé proto, že rozpočet TWR-CZ 
nemá příjmovou část – pouze výdajovou. Kolegové z jiných podobných společností se nás 
mnohdy ptají, jak to, že nemáme v rozpočtu příjmovou část. Někdy dokonce slyšíme argumenty, 
že máme malou víru a kdybychom věřili Pánu Bohu, tak si naplánujeme vysoké příjmy a dosta-
neme je. Za prvé nevíme, jak by tato námitka mohla být podepřena Božím slovem a za druhé 
je to přesně naopak. Naprosto cele se spoléháme na Boží sílu a moc. Jsme si více než jisti, že 
ministrem financí naší misie je sám Hospodin – a říkáme to se vší pokorou a vážností. 
V Bibli je v knize proroka Ozeáše zapsán tento výrok – Hospodin říká: „Budu Izraeli rosou, roz-
kvete jako lilie, zapustí kořeny jako libanónský cedr.“ Lilie – poměrně křehká květina s krásným 
květem. Ve velice rozbouřené době, jakmile se Izrael vrátil k tomu, co po něm Bůh chtěl, slyší tato 
slova. Zapustí kořeny! Tedy bude pevně spojena se zdrojem života, živin, výživy. A výsledek? 
Rozdíl mezi lilií a cedrem je asi jako srovnávat křečka s tygrem. Ale takovou sílu je schopen dát 
Hospodin i křehkým bytostem. A v Novém zákoně máte obdobnou repliku. Evangelista Matouš 
zapsal tato slova: „A o oděv proč si děláte starosti? Podívejte se na polní lilie, jak rostou: nepra-
cují, nepředou – a pravím vám, že ani Šalomoun v celé své nádheře nebyl tak oděn jako jedna 
z nich. Jestliže tedy Bůh tak obléká polní trávu, která tu dnes je a zítra bude hozena do pece, 
neobleče tím spíše vás, malověrní? Nemějte starost a neříkejte: co budeme jíst? Co budeme 
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na ni spadla koruna... Mějte dobrý čas a buďte světlem mnohým. Jan * Děkuju moc za dnešní 
pořad, za myšlenku povzbuzení k novým začátkům – a zdravím úžasného hosta, úplně mi 
rozsvítila večer J. Ať vám Pán Bůh žehná, Ája * Moc děkuji. Jste pro mne každý den povzbu-
zením. Pán Bůh mi už často prostřednictvím vašeho rádia odpověděl na různé moje otazníky 
v rozřešených situacích. Děkuji Pánu za Vaši službu. Ilona * Dobrý večer, moc děkuji za pěkný 
pořad. Já mám s Romy více negativních zkušeností než pouze jednu, ale přesto jsem velmi 
rád, že mi Bůh ukázal, jak hloupé můžu mít předsudky. Nedávno jsme potřebovali pronajmout 
náš byt. Přihlásila se romská rodina. Chvilku jsme váhali, ale pak jsme si řekli: „Děj se vůle Boží!” 

pít? Co si budeme oblékat? Po tom všem se shánějí pohané. Váš nebeský Otec přece ví, že to 
všechno potřebujete. Hledejte především jeho království a spravedlnost, a všechno ostatní vám 
bude přidáno. Nedělejte si tedy starosti o zítřek; zítřek bude mít své starosti. Každý den má dost 
na svém trápení.“
Pohled týmu TWR-CZ na zázračné zajištění potřeb pro vysílání je postaven na takovém pocho-
pení Božího slova. Především jsme si vědomi, že to není naše práce, ale Boží povolání, které 
chceme poslechnout. Současně to považujeme za velkou Boží milost, že si nás pro tuto službu 
nesení evangelia a biblického vyučování používá. Přitom máme stále na srdci, že až bude Bůh 
chtít ukončit službu této rozhlasové misie, že to udělá a my tomu žádnou silou nezabráníme a ani 
bránit nechceme. To je jedna strana mince. Ta druhá je v hledání nebeského království „přede 
vším“. K nesení Božího slova a evangelia přistupujeme jako k srdeční záležitosti. Je to věc Božího 
království, ve kterém jsme spolu se všemi dětmi Božími služebníky krále a současně královským 
kněžstvem. A to je naše role, to je to, co máme dělat. Učíme se mít srdce v Božím království a naši 
práci brát jako čest pracovat pro Krále. A to ostatní je na Něm.
Někomu to může znít jako lehkovážné a nezodpovědné jednání. Často slyšíme, že člověk má 
od Pána Boha rozum a schopnosti k tomu, aby je používal. Ano – víme to a dokonce bychom 



22

a byt jsme jim pronajali. Když jsme je později byli navštívit, našli jsme úžasnou, věřící rodinu, 
kde vládla neskutečně dobrá atmosféra, kde bylo uklizeno tak, jak my doma nemáme, kde 
vnuk poslouchal babičku na první pokus, kde se všichni měli rádi a my jsme se tam cítili velmi 
dobře. Pak nás naši podnájemníci pozvali do  sboru, kde Romové tvořili většinu. Přátelská, 
skvělá atmosféra na nás moc dobře zapůsobila. Jen těžko lze popsat, jak nádherné byly všemi 
zpívané chvály, a to bez projektoru, na kterém by běžel text písní. Proto se teď modlím, aby 
mě Bůh zbavil všech předsudků a dal mi schopnost nepřejímat automaticky většinové názory. 
Mějte se hezky, Bůh vám žehnej! Já utíkám zase poslouchat. David * Velice si vážím Ježíše 

i uměli dělat mnohé aktivity pro to, abychom získali peníze. Nejen v Česku, ale po světě je 
spousta „programů“, které nabízejí peníze. Je třeba toho všeho využít. Ale Bůh říká „nestarejte 
se“. A to je (a možná tomu nebudete věřit) otázka odvážné víry. Myslíme si, že Boží služba 
nesení evangelia rozhlasem si zaslouží „nestarat se“ a spoléhat se na Boha. A navíc! Navíc se 
Pán Bůh už mnohokrát oslavil a nenechal tuto službu bez prostředků. Je to On, kdo proměňuje 
srdce a dává do srdcí mnohých dárců chtění dát nějaké prostředky na toto dílo. A je také v Jeho 
moci, jak to bude v budoucnosti. 
Tímto vyznáním chceme zároveň poděkovat všem, kdo otevírají svá srdce a posílají prostředky 
na podporu této služby. Jsme misie, jejíž činnost můžete prakticky v každém okamžiku kontrolovat 
a ujistit se, zda jsou vložené finanční prostředky dobře využity.
Už několik let se vždy na podzim dostáváme do situace, kdy nám k vyrovnanému rozpočtu chybí 
okolo 750 tisíc korun. Vy to vidíte na přiloženém grafu – a stejně tak to vidí Bůh a v závěru roku 
dává svou milost i naplnění finančních potřeb.
Dá-li Bůh, rádi bychom v roce 2014 opravili fasádu budovy, aby v roce 2015 – v roce 25. výročí 
založení české redakce TWR – nedělala této službě ostudu. 

 Z pera pracovníka
„Pane, chtěla bych dělat něco smysluplného, tvůrčího, něco, co má hloubku, chtěla bych pracovat 
se slovy, s jazykem, s lidmi... jen ne s počítačem, prosím!“ zněla kdysi před lety moje prosba, 
když jsem hledala práci. Dobře jsem si pamatovala, jak mě profesor matematiky na gymnáziu 
častoval výrazem „humanitní pleva“ a taky si zřetelně vybavuji, že téměř pokaždé, když jsem 
na vysoké škole vešla do počítačové učebny, počítače „spadly“.
Takže dnes usedám do moderátorského křesla ve studiu Rádia 7. Před sebou mám papír s otáz-
kami, naproti mně sedí rozechvělý host – vždyť za pár vteřin jedeme live. Rozvítí se červené 
světlo a vysíláme živě. Dělí nás jen mixážní pult, kde na mě pomrkávají červená a zelená svě-
týlka (možná tak nějak podobně to vypadá v kokpitu letadla, ale já tam vlastně nikdy nebyla), 
napravo přehrávače hudby, no a nalevo...ano, jak jinak než počítač, vlastně dva – dva monitory 
se vším, co budu k vysílání potřebovat, aby se vám, posluchačům, dostalo plánované dávky 
pořadů, znělek i hudby.
Když jsem tehdy před lety do této místnosti vešla a zhrozila se, šéfredaktorka Kateřina se mě 
snažila uklidnit dobře míněnými slovy, že na tom nic není, že to mám podobně, jako když řídím 
auto – chce to cvik, koordinaci a klid. Auto jsem se zatím – vzdor tomu, že mám řidičák – v pra-
xi nikdy řídit nenaučila. Když si sednu za volant, opouštějí mě všechny smysly. Zato ve studiu, 
ve společnosti velkého mixu, přehrávačů a počítačů, se cítím moc dobře. (A pořád doufám, že 
to třeba bude fungovat i opačně – že se díky praxi ve studiu k tomu řízení jednou doberu J.) 
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Krista. Ale která z církví je ta, jež se zcela a ve všem řídí Božími příkazy a Ježíšovým vzorem? 
Která církev jde biblickou úzkou cestou? Karel * Milí přátelé, moc vám fandím, že nesete 
evangelium všemi způsoby. V čem je současná krize křesťanů? Vnímám, že mně i nám schází 
duch pokání a šíří se duch kritiky, jak dál? Pavel * Jsem ateista, avšak s vědomím, že víru má 
každý z nás, ať v to či ono, ale má. Nemusí to být víra v Boha, avšak v žádném případě neod-
suzuji věřící v evangelium. Jak jsem řekl, každý má svou, ale nelíbí se mi, když mne bude někdo 
přesvědčovat o pravosti a síle jeho víry, jako to dělají některé národy. Veselej hafík, FB Rádia 7 
* Dobrý den, moc vám fandíme a  jsme rádi, že šíříte Boží slovo. Jmenuji se Roman a  žiji 

S kolegy se shodujeme na tom, že vysílání je třešnička na dortu naší jinak redaktorské práce. 
Dané je pořadí programů, písně v hudebním playlistu i informace, které náležejí konkrétnímu 
dni, či biblické verše, které prolínají vysílání. Ale jinak je to zcela na vás. Jakou píseň zařadíte 
po silném životním příběhu, jaký jingle vyberete, když máte dojem, že by to chtělo nějaké po-
vzbuzení či oživení. Jak okomentujete a propojíte ona pořadová čísla relací a skladeb, je zcela 
ve vaší kompetenci. 
Po nějaké době zvládnete moderátorské „řemeslo“, srdce vám přestane bušit hluboko v krku 
a můžete si vysílání opravdu užít. Jenže tohle všechno zvládnou i jinde – dokonce na jiných 
stanicích vysílají takoví profesionálové, že se od nich máme pořád co učit.
V našem studiu se však děje ještě něco jiného – zeptejte se ostatních, oni vám to potvrdí J. Začí-
ná to třeba tím, že pustíte jingle nebo dojíždí závěrečná znělka pořadu a následující píseň začíná 
v úplně stejné tónině. Dokonalý souzvuk, dokonalé prolnutí. V playlistu máte píseň a „shodou 
okolností“ máte pro dnešní den vybraný biblický verš, který daná kapela právě v písni citovala. 
Naskakuje mi husí kůže. Ve vysílání se jednoduše dějí věci, které i při sebedokonalejší přípravě 
vysílání nemůžete nikdy nachystat. A to nemluvím o „lidském faktoru“ – do moderátorského křesla 
občas usedáme i jako lidé unavení, nachlazení, ustaraní a s pocitem, že jsme zcela bez inspirace 
a síly k jedinému slovu. Ale co se stane se zapnutím mikrofonu a rozsvícením červeného světla? 
Jaká síla to způsobí, že vy na druhé straně slýcháte slova povzbuzení, vzpruhy a rady, která 
zapadají právě do vaší situace? Čím to, že otázky, které jste si připravili pro hosta, zůstávají 
před vámi na papíře ležet zcela netknuté a vy se hosta ptáte najednou úplně jinak, než jste si 
původně plánovali, a přitom vnímáte dokonalý pokoj? A co chvíle, kdy vám už opravdu došla 
slova a vy jenom zíráte či spíš s úžasem slyšíte, co to vlastně říkáte...?
Někdy mám dojem, že naším hlavním úkolem je připravit se na vysílání tak, abychom nebyli 
Duchu svatému na překážku. Je tu s námi – mocný a laskavý Bůh, kterému není zatěžko bdít nad 
naším vysíláním a zahlazovat naše nedokonalosti a chyby – ba co víc, používat si je k dobrému, 
přetvářet je a nakládat s nimi nadpřirozeným způsobem. A to je velký důvod k vděčnosti.

Petra Eliášová, redaktorka

Modleme se
Není to nepřítel, kdo mě tupí, to bych přece snesl; nade mne se nevypíná ten, 
který mě nenávidí, před tím bych se ukryl, jsi to však ty, člověk jako já, můj 
druh a přítel! Ten nejlepší vztah nás pojil, za bouřného jásotu jsme chodívali 
do Božího domu. Žalm 55:13-15
Člověk, který v životě poznal zradu přítele, velmi dobře rozumí Davidovu nářku. Možná i ty rozu-
míš, protože tě potkalo to samé. Příteli jsi řekl o svých nejtajnějších snech, svěřil ses mu se svými 
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ve Velké Británii. Jsem Rom a poznal jsem Pána Ježíše tady, před rokem. Pán změnil život mně 
i mé manželce. Náš Pán Ježíš si nás Romy povolává a shromažďuje, za což děkujeme. A jsme 
šťastní za tu milost. Zde v Británii se rodí romské církve jak houby po dešti. Já a naše malé 
společenství bychom byli rádi, kdybyste nás kontaktovali. A dá-li Pán, setkali bychom se tu 
v Británii v budoucnu při nějaké reportáži. Rád bych přijal vaši výzvu zaměstnání jako mode-
rátor, ale momentálně žiji tu ve VB. Děkuji a přeji Boží požehnání vám i celé republice. Roman 
* Ohlas na  svědectví o  nehodě na  motorce; dopis dostal přímo aktér vyprávění: Dobrý den. 
Nejprve bych Vám chtěl napsat, co je předmětem mého mailu. Dokáže to vystihnout slovo 

zápasy. Věděl o tvých trápeních, ale i plánech. Od přítele sis nechal mluvit do života. Jako jeden 
z mála ti mohl říct do očí pravdu. A pak se stalo něco, čemu jsi neporozuměl. Přítel tě zradil..
Takové věci se stávají často. Bolí to a když na to pomyslíš, pláčeš. Jak říká David, od nepřítele 
bych to snesl. Jsi to však ty, člověk jako já, můj druh a přítel. Davidovi, mně a možná i tobě se 
dokola odehrávají ty scény před očima. Jak je to možné? Jak to mohl udělat?
To Jeremjáš se s tím nepáral. Řekl: Mějte se na pozoru před svým přítelem, nedůvěřujte žádnému 
bratru, protože všichni bratři podvádějí a všichni přátelé pomlouvají, kudy chodí. (Jer 9:3) 
Nevěřit nikomu, očekávat jen zlo a nic dobrého od blízkých... to je tedy podle mě strašná 
představa. S takovým postojem se snad ani nedá žít. Lidé tak ale žijí. Nepustí si k sobě nikoho, 
protože tehdy je přítel zradil a už to tak bude vždycky. 
Pozorujeme dva přístupy lidí, kteří se se zradou vypořádávají po svém. Jeden se neustále trápí, 
druhý ji ve svém srdci jasně uzavře a nevrací se k ní. 
Křesťané mají výsadu odpouštět. Učí je tomu Ježíš Kristus. Neopustili Ho v té nejtěžší zkoušce 
Jeho nejbližší? Nebyl to Jidáš, který Ho zradil? Přesto je Ježíš všechny až do konce miloval. My 
také můžeme milovat lidi, kteří se stali našimi nepřáteli. I přesto, že o nás nyní mluví pohrdavě 
a vysmívají se věcem, které jsme jim důvěrně prozradili. Sílu k odpuštění nám dává Bůh. My se 
ale před Ním musíme sklonit a vyznat, že i my jsme byli nepřáteli. I my Ho mnohokrát zradili. 
On je tak dobrý, že nám odpustil. Jak bychom neměli odpouštět i my?

❋
Děkujeme Pánu Bohu za milost k práci a za takové prostředí ve společnosti, které dovoluje šíření 
Božího poselství i pomocí rozhlasových vln. Prosíme, aby Bůh dal lidem milost ke slyšení a přijetí 
evangelia k osobnímu věčnému užitku. 

❋
Děkujeme Pánu Bohu za ochranu před nebezpečím a falešným učením. Děkujeme za Jeho zjeve-
né slovo a za Bibli v českém jazyce. Jsme si vědomi nebezpečí, že v tolika programech můžeme 
udělat mnoho chyb, a tak děkujeme za ochranu a odpuštění, ale i za „duchovní přežehlení“ 
našeho nešikovného zacházení se slovem. Prosíme denně, aby Bůh své poselství naplnil mocí 
a aby to bylo Jeho slovo, které bude pracovat v srdcích posluchačů. 

❋
Děkujeme Pánu Bohu, že nám dal do srdcí Krista a postavil nás do služby Jemu. Prosíme Pána, 
abychom srozumitelně odkazovali na Krista – aby se lidé neupínali k našemu vysílání, ale skrze 
slyšené se více a více upínali k Bohu. 

❋
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PODĚKOVÁNÍ. V průběhu mailu pochopíte, proč. Ve stručnosti, po desetiletém vztahu s mou 
teď už ženou jsme prožili krásné těhotenství, přivedli po těžkém porodu na svět zdravého 
syna Ondřeje. Poté se vše zdálo být už v pořádku. Ale po cca dvou měsících se mé ženě zvlášt-
ně přitížilo a nakonec skončila v brněnské nemocnici u sv. Anny s onemocněním srdce zvaným 
poporodní kardiomyopatie, kdy srdeční sval ztrácí systolickou funkci. Léčba se prvně zdála 
úspěšná, ale pak přišlo srdeční selhání. Mé ženě byla chirurgicky implantována srdeční me-
chanická podpora, která byla zabezpečena dvěma čerpadly a čtyřmi hadicemi, které jí trčely 
z břicha. V ten moment, ač to nebyl hezký pohled, jsem si řekl, že se nesmím vzdát a musím 

Od roku 2014 platí nový občanský zákoník, který odkazuje na celou řadu dosud nepřijatých 
zákonů. Ty se – po svém schválení – dotknou i činnosti TWR-CZ. Prosíme Pána Boha, aby změny 
v zákonech nebyly překážkou v činnosti TWR-CZ a aby tato služba neměla formální překážky. 
Nebezpečí je reálné.

❋
Celoroční modlitby za: 

Nové externí moderátory Rádia 7. Dlouhodobý nedostatek ochotných dobrovolníků ubírá na síle 
a barvitosti vysílání.

❋
Boží milost, projevující se v moci a síle evangelia šířeného rozhlasem.

❋
Mladou generaci věřících, aby Bůh proměňoval jejich srdce k radostné podpoře Božího díla 
a ochotě dávat i potřebným. 

❋ ❋ ❋

Upozornění dárcům! Potvrzení o vašich darech (2013)
Pokud uplatňujete potvrzení o přijatých darech pro snížení daňového základu a chcete, aby byl váš 
dar připsán v rámci aktuálního roku, posílejte dary nejpozději do 27. 12. Při pozdějším datu odeslá-
ní se může stát, že by dar došel na náš účet až v roce 2014 a potvrzení by nebylo možné vystavit 
pro tento rok, protože dar je uskutečněn až připsáním na účet TWR-CZ. Děkujeme za pochopení. 

 Z pera pracovníka
Pán Ježíš na jedné hoře kdysi učil svoje učedníky. Řekl jim tam: Vy jste světlo světa. Dám teď dů-
raz na slovo „SVĚTA“. Je mi jasné, a Bible to i na jiných místech potvrzuje, že náš Pán nedává 
svítit na Mars nebo někam jinam do vesmíru. Ale co je to vlastně ten „SVĚT“? Chci toto místo 
co nejlépe poznat a porozumět mu. A tak se občas ptám. „Bože, proč?“
Když jsem si začátkem letošního roku kladl tuto otázku, dostalo se mi takové odpovědi: Jeremjáš 
6:13  Od nejmenšího až po největšího všichni propadli chamtivosti, od proroka až po kněze 
všichni klamou. Těžkou ránu mého lidu léčí lehkovážnými slovy: »Pokoj, pokoj!« Ale žádný pokoj 
není. S jistou dávkou ulehčení jsem si uvědomil: Nic nového pod sluncem. No rok už pomalu 
končí, je podzim, letos mimořádně, alespoň pokud se o Brno jedná, hřejivý. Ráno byla mlha, která 
se postupem dne tak krásně rozzářila, až v poledne zmizela zcela a slunce svítí jako o závod. 
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se postarat o našeho syna. Po tomto zákroku se zdálo, že se srdíčko dá dohromady, ale po jed-
nom z vyšetření mé ženě sdělili, že její srdce to nezvládne a jediná možnost je transplantace 
srdce od nějaké dárkyně. Tuto informaci mi má žena sdělila cca v 15:00 odpoledne, snažil jsem 
se být pozitivní a po telefonu jí podpořit, jak jen to šlo. Po tomto telefonátu se mi doslova 
zhroutila celá představa o světě a systému hodnot, chtěl jsem něco udělat, ale nebylo jak. 
Večer, až jsem uspal synka, jsem si pustil rádio, abych odvedl negativní myšlenky pryč z hlavy. 
A teď se dostávám k podstatě mailu. Na Rádiu 7 pouštěli povídání s panem Viktorem Glierem, 
který vyprávěl svůj příběh o motorce a nehodě, kterou nedávno prodělal. Zaposlouchal jsem 

(Píšu v prvním dnu mimořádných voleb.) A tak opět přišlo na moji otázku, jen trochu pozměněnou: 
„Bože, koho?“ Odpověď mi přišla jednoduchá: Ať vyhraje ten nebo onen, Bible praví: Přísloví 
21:1 Jako potůčkové vod jest srdce královo v ruce Hospodinově; kamžkoli chce, nakloňuje ho. 
Letos jsem také velmi slavil. Jak se říká mezi námi křesťany: Jsem odkojený Biblí kralickou a 400 
let – tož to už je pořádný důvod k oslavě. To už je doba, kdy se dá hodnotit, jak to s ní je. Musím, 
musel jsem a budu stále Bohu děkovat za všechny, kteří se Jím nechali vést do tak krásného díla. 
A tak poslední řádky svého článku budu citovat „kraličku“ tak, jak ona cituje Hospodinovo po-
vzbuzení pro mne, Boží dítě – a možná to potěší i vás: Ezechiel 36:27  Ducha svého, pravím, dám 
do vnitřností vašich, a učiním, abyste v ustanoveních mých chodili, a soudů mých ostříhali a činili je.

Vlastimil Kolegar, péče o posluchače

Rádio 7 bylo u vás
V prvním pololetí 2013 jsme asi sedmnáctkrát vyjížděli (většinou o víkendech a hlavně v neděli) 
za vámi, do vašich místních sborů. Kam jste nás pozvali, tam jsme přijeli. 
Když jsme v roce 2012 přemýšleli, že bychom rádi rozšířili okruh posluchačů, okruh spolupracov-
níků, okruh sponzorů a přátel TWR-CZ, věděli jsme, že to bude personálně náročné. Celodenní 
vysílání představuje prakticky třísměnný provoz a vysíláme i o víkendech a svátcích, dovolených, 

Součástí některých prezentací TWR-CZ v místních sborech po celé České republice bývá i speciální 
rétorické školení, které vede Lucie Endlicherová, a bývá dobře hodnoceno. (Na snímku záběr ze 
setkání se členy sboru CB Velká Lhota na Valašsku.)



27

a ztotožnil jsem pasáží, kdy jste vyprávěl o tom, že jsou v lidském životě situace, momenty, 
kdy není v  lidských silách s tou situací cokoliv udělat či ji nějak změnit. A tady jste povídal 
o „Božím prostoru“. Moc se mi tahle pasáž líbila, Vaše povídání mi vlilo klid do duše a znovu 
mě vrátilo zpět do pozice, kdy je třeba upřímně a s pokorou věřit v Boží vůli. Najednou jsem 
byl klidný a věřil jsem v to, že Bůh mou ženu zachová, abychom byli opět kompletní rodina 
a aby maminka viděla svého syna vyrůstat. Poté, co jsem Váš příběh v rádiu doposlouchal, 
pomodlil jsem se za svou ženu a chystal jsem se spát. V tom mi zazvonil mobil a na druhé 
straně se ozvala má drahá, která mi oznámila, že ve 24:00 jde na sál, protože se objevila vhodná 

i když mrzne a chumelí… A k tomu ještě vycestovat. Máme většinou rodiny, vlastní sbory a také 
potřebujeme trošku času na odpočinek. Ale touha vidět posluchače a udělat něco pro zviditel-
nění rozhlasové misie mezi věřícími byla větší a dopadlo to tak, že namísto plánovaných cca 5 
prezentací jich bylo více než trojnásobek. 

Prezentace v BJB Příbor, domovském sboru 
naší spolupracovnice Libuše Pavelkové. 

Neformální beseda po prezentaci v CB Horní Krupá. 
Zájem o službu i spolupráci s TWR-CZ byl velký.

Natáčení svědectví v Chomutově – občerstvení u kávy. 
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dárkyně. Bylo pro ni připraveno srdce. Stal se aspoň pro mne zázrak a teď jsem i veřil, že se 
operace vydaří, jak má, protože to tak Bůh chce. Ano, vše dopadlo v pořádku a má žena má 
od 1. 8. 2012 nové srdce a žije s námi plnohodnotným životem... Tedy na závěr Vám, pane 
Viktore, upřímně děkuji za Váš příběh v rádiu, za Vaše povídání o Bohu, víře a Božím prostou, 
který mě moc pomohl a  upevnil mou víru v  Boha (ač jsem bez vyznání). Vám, Vaší rodině 
a blízkým přeji vše nej. Děkuji, že jsem Vám mohl napsat. Jiří

A výsledek? Předpokládanou únavu nahradila radost a povzbuzení. Setkání byla pro nás mo-
tivující a když jsme v některých místech na vlastní oči viděli, že většina křesťanů toho místa ani 
neví, že existujeme, bylo nám nejprve smutno, na druhé straně bylo moc dobře, že jsme mohli 
tuto misii představit. Jinde zase naprosto nečekaná překvapení, když nás lidé poznávali po hlase 
a mnohdy o nás věděli tolik informací, že jsme se divili. 
Druhé pololetí roku se nese ve znamení práce na speciálním vysílání v závěru roku a přípravy 
programového plánu na rok další. Ale opět bychom rádi k vám, do vašich sborů.
Většina již uskutečněných návštěv byla směrována na severní Moravu ,a tak bychom v prvním 
pololetí roku 2014 zase rádi více do Čech. Ale není to podmínka – pojedeme kamkoliv, kde 
bude zájem a domluvíme se. Tyto výjezdy plánujeme už nyní. Máte-li touhu nás pozvat, kontak-
tujete prosím Kateřinu Hodecovou (twr@twr.cz) – uveďte své telefonní číslo a my se vám ozveme 
a domluvíme podrobnosti.
Součástí této nabídky je také hlasové a mluvní školení, protože – jak všichni víme – nezáleží jen 
na tom, co se káže a zvěstuje, ale také jak se to dělá. A tak pokud vidíte tuto potřebu ve svém 
společenství (případně ve svém městě), můžeme spojit i prezentaci a školení. 

Vysoká škola vděčnosti
Pokud sledujete naše vysílání pravidelně, pravděpo-
dobně jste zaznamenali čtení z knihy Marie Frydrych-
ové. Nemáme teď na mysli už „klasiku“, tedy Malou 
školu lásky, ale Vysokou školu vděčnosti – životní pří-
běh Marie Frydrychové od jejího obrácení až po tzv. 
sametovou revoluci v roce 1989.
V současné době jednáme s vydavatelem o knižním vy-
dání těchto vzpomínek. Bližší informace zatím podávat 
nemůžeme, sledujte tedy naše webové a FB stránky, 
kde se včas objeví zmínka, kdy kniha skutečně vyjde. 
Pevně doufáme, že do Vánoc se vše povede J.


